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Vážení spoluobčané,
přichází jaro, které pomalu vytla-

čuje poslední zbytky zimy, a my se 
můžeme začít těšit na hřejivé dny 
plné slunce.

Po nepříliš tuhé zimě nastává čas 
jarního úklidu a rozjezdu stavební 
činnosti. A tak mi dovolte, abych Vás 
seznámil s tím, co se chystáme v tom-
to roce vybudovat v obci.

Hlavní stavební akcí pro rok 
2024/2025 je výstavba nové mateřské 
školy. Vše je již připraveno, ještě zbý-
vá vybrat dodavatelskou firmu a prá-
ce by se mohly rozběhnout ve druhé 
polovině letošního roku. Obec na tuto 
akci opakovaně obdržela dotaci od 
Ministerstva pro místní rozvoj, a to ve 
výši bezmála 34 milionů korun. Je to 
90 procent nákladů, zbylých 10 pro-
cent doplatí obec z vlastního rozpočtu.

I v dalších žádostech o dotace jsme 
byli úspěšní. A tak během tohoto roku 
provedeme rekonstrukci památníku 
obětem 1. světové války před hřbito-
vem. Oprava bude stát 153 928 korun 
a ujme se jí kamenosochař pan Rejda 
z Brumova - Bylnice. Ministerstvo 
obrany na tuto práci poskytne dotaci 

ve výši 123 142 Kč a zbylou částku, 
30 786 Kč, uhradí obec.

Dalším podpořeným investič-
ním záměrem je výměna autobuso-
vých zastávek v obci. Získali jsme 
na ni téměř 50procentní dotaci od 
Zlínského kraje. Celkový rozpočet 
výměny tří autobusových zastávek 
je 445 199 Kč, Zlínský kraj zaplatí 
222 000 Kč a obec se bude podílet 
doplatkem 223 199 Kč.

Přes Mikroregion Holešovsko 
jsme požádali Ministerstvo pro místní 
rozvoj o dotaci na předcházení vzniku 
odpadů, protože končí období použí-
vání jednorázového plastového nádobí 
a kelímků, hledají se jiné alternativy. 
Z této výzvy jsme nakoupili nádobí, 
sklo, regály a dvě myčky v celkové 
hodnotě 251 216 Kč. Podpora MMR 
byla 85 procent, tedy 203 280 Kč, 
a 15procentní podíl obce činil 47 936 
Kč. Uvedený materiál bude používán 
na fotbalovém hřišti a výletišti.

Také pro hasiče jsme letos zažá-
dali o dotaci. I zde se nám zadařilo. 
Naši dobrovolní hasiči obdrží během 
léta nový přívěsný vozík pro hašení 
v hodnotě 900 000 Kč. Ministerstvo 

vnitra dotuje pořízení vozíku 450 tisí-
ci, Zlínský kraj 150 tisíci a obec dofi-
nancuje zbylých 300 tisíc korun.

Ve výčtu žádostí ještě čekáme 
na dvě rozhodnutí. Ministerstvo pro 
místní rozvoj jsme požádali o pod-
poru na změnu územního plánu do 
jednotného standardu ve výši 148 240 
Kč a Zlínský kraj o dotaci 117 000 Kč 
na nákup nové traktorové sekačky na 
sečení trávy. Sekačka bude opatřena 
hydraulickým sběracím košem s hor-
ním výsypem a bude tak schopna sy-
pat sesbíranou trávu do našich kon-
tejnerů na bioodpad. Veškerá tráva se 
bude tak při sečení sbírat, aby nezů-
stávala, jako doposud, na trávnících 
a nedocházelo k jejímu zahnívání. 
K tomuto účelu jsme pořídili i novou 
ruční sekačku s pojezdem za víc jak 
dvacet tisíc korun. Zbývající finanční 
prostředky v rozpočtu obce bychom 
chtěli investovat do oprav místních 
komunikací.

Věříme, že všechny plány se nám 
podaří společně úspěšně zrealizovat.

Do jarních měsíců Vám přeji hod-
ně elánu, pracovních sil a nasazení.

 Josef Polaštík, starosta obce

VOLBY
V roce 2024 se ve volebním okrsku Míškovice 
uskuteční následující volby:

7. a 8. června 2024
Volby do Evropského parlamentu

podzim 2024
Volby do zastupitelstev krajů
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SPOLEK RYBÁŘŮ MÍŠKOVICE

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ MÍŠKOVICE

Jaro je pro rybáře takové, jaká byla 
zima. Letošní v průměru teplejší, ale na 
srážky bohatá zima, byla pro ryby dob-
rou a klidnou. Během krátkého období, 
kdy dostatečně silně zamrzly rybníky, 
se nám podařilo zorganizovat brigádu 
a úspěšně ze třetího rybníka od Macho-
vé odstranit náletové dřeviny, které se 
klenuly přímo nad vodní hladinu. To je 
jedna z dalších aktivit, kterou se sna-
žíme dlouhodobě zlepšit kvalitu vody. 
Průřezem dřevin totiž snížíme množství 
listí a dalších organických částí, které se 
do vody dostávají a tím i prodloužíme 
dobu, kdy je třeba rybníky odbahňovat. 
Dalším krokem pro udržení dobré kva-
lity vody patří loňské i pořízení aerátorů 
(zařízení pro okysličení vody). Aerátory 
jsou důležité hlavně v horkých letních 
měsících. Na podzim ale jejich účinnost 
klesá, a tak je třeba vodě pomáhat i ji-
nými způsoby. Proto jsme se na valné 
hromadě shodli na řešení, které pomá-
há rybníkům dlouhodobě. Do rybníků 
se přidávají bakterie, které se v přírodě 
běžně vyskytují, a přirozeně odstraňu-
jí organický nános na dně. Pokud máte 
na zahradě malý rybníček, je to to čer-
né bahno, kterého se chcete zpravidla 
zbavit. Díky tomu by se měl razantně 
prodloužit čas mezi odbahňováním ryb-

níků a zároveň zlepšit kvalita vody.
Díky péči o Potoky nejen během 

brigád, nás tak letos opět čekají tradiční 
rybářké závody, letní stanování tatínků 
s dětmi a legendární noční lovy. Záro-
veň máme radost, že jsme mohli při-
jmout do spolku rybářů další tři členy, 
z toho dvě děti. Aktuálně tak máme 47 

členů, kteří mohou lovit už od 1. dubna, 
kdy začíná rybářská sezóna. Ryby jsou 
díky vysokým jarním teplotám aktiv-
nější a zároveň se tím urychlilo i tření, 
tedy rozmnožování ryb. K návštěvě Po-
toků tak kromě rozkvetlých stromů brzy 
bude lákat i pozorování většího množ-
ství rybího potěru, rybí drobotiny.

Za Spolek Rybářů, Martin Zavadil

Další pětileté volební období je za 
námi a tak mi dovolte malé zhodnocení. 
Toto období bylo poznamenáno dobou 
covidovou, která nám neumožnila uspo-
řádat některé oblíbené a zaběhnuté akce 
jako je tradiční Košt slivovice, podzim-
ní výstava anebo silvestrovské poseze-
ní. O to více jsme se soustředili na prá-
ce v našem sadu, abychom po uvolnění 
restrikcí byli připraveni. Během těchto 
pěti let jsme uspořádali celkem čtyři vý-
stavy, tři přednášky a tři Košty slivovi-
ce. Rekordmanem Koštu byl rok 2019, 
kdy se koštovalo 62 vzorků pálenek! 
Tradiční jarní postřik peckovin je již 
jakousi samozřejmostí a ročně ošetříme 
přibližně 500 stromů.

Také jsme se věnovali výkupně 
a sadu za ní. Chlapci postavili zahradní 
domek, ve kterém je uschováno pracov-

ní nářadí, byly pořízeny žaluzie do po-
vidlárny, zakoupena plátna na lisování 
ovoce, opraveno ohniště pod kotlem, 
který slouží k vaření povidel. Dále jsme 
zakoupili nový drtič na ovoce, Př. Sko-
pal provedl opravu venkovní omítky na 
budově povidlárny i ve vnitřních pro-
storách a poté byla celá budova vyma-
lována. Do dvora výkupny bylo přidáno 
nové světlo a na průčelí budovy nový 
znak. Samozřejmostí je pravidelná 
údržba stromů v sadu a v zahradě místní 
MŠ. Vysadili jsme nové ovocné stromy 
a vykáceli staré a nemocné.

A abychom si také trochu odpoči-
nuli, vydali jsme se na pár zájezdů. Na-
vštívili jsme např. Arboretum Borotín, 
zámek Čechy po Kosířem, zámek Val-
tice, Lednice, levandulovou farmu ve 
Starovičkách, vinné sklepy Čejkovice.



3

MÍŠKOVJAN

V roce 2022 jsme naposledy proved-
li sestřih živého plotu průtahem, obcí, 
který jsme prováděli dlouhých 20 let, 
ale jelikož nemládneme, museli jsme 
tuto činnost ukončit.

Každý rok je na úrodu jinak bohatý 
a tak i s vařením povidel to bylo jako 
na houpačce. Někdy více, jindy méně. 
Celkem za tuto pětiletku bylo uvařeno 
44 kotlů povidel švestkových a 5 kot-
lů hruškových. O tuto práci se dělili př. 
Dosoudil, Šustek a Lužíková.

Naší vlajkovou lodí jsou podzimní 
výstavy, které navštívilo celkem 1500 
spokojených návštěvníků a na kterých 
jsme vystavily celkem 1108 vzorků ovo-
ce, zeleniny a květin. Naši členové se 
také podílejí na přípravách soutěží a vý-
stav územního sdružení Kroměříž a ČZS 
Holešov (Mezinárodní výstava mečíků).

V současné době má náš svaz 26 čle-
nů. Někteří členové naše řady bohužel 
opustily, byli to zakládající člen a dlou-
holetý jednatel našeho svazu pan Karel 
Mikala, bývalý předseda pan Leopold 
Holík, dlouholetý člen pan Antonín 
Gazda a pan Zdeněk Šustek. Získa-
li jsme ale do našich řad i novou krev 
nebo v našem případě novou mízu v po-
době čtyř mladých členů a to Kateřiny 
a Petra Horákových a Jarmily a Bedři-
cha Caletkových, kteří se už aktivně za-
pojují do práce svazu a také Lubomíra 
Stokláska, který byl léta naším neregis-
trovaným členem.

V letošním roce jsme uspořádali již 
15. ročník Koštu slivovice, na kterém 
se sešlo 51 vzorků pálenek, převážně 
trnkových. Po lítém boji nám předse-
da poroty sdělil, že nejlepší slivovici 
v Míškovicích pálí Zahrádkáři (jak ji-
nak), druhé místo patřilo paní Ludmile 
Swirschové a třetí příčka zůstala opět 
„doma“ a majitelem mirabelkové pá-
lenky je pan Miroslav Zavadil. Košt byl 
doplněn živou hudbou, soutěží o ceny 
a výborným jídlem.

V sadu v měsíci únoru jsme provedli 
prořez jádrovin a v měsíci březnu přišly 
na řadu peckoviny, okrasné keře a tra-
viny a údržba prostranství kolem plotu. 
Do poloviny května proběhne postřik 
peckovin proti pilatce. V tomto měsíci 
také vyrazíme na zájezd a po-té se vrh-
neme na opravu štítové zdi na výkupně.

Jak jsem již na začátku předeslala, 
skončilo nám pětileté volební období 
a tak si 14. 3 2024 členové na členské 
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ MÍŠKOVICE

volební schůzi zvolili nové vedení na 
dalších pět let. Předsedou volební ko-
mise byl Lubomír Stoklásek a členka-
mi Blažena Gazdová a Pavla Pipišová. 
Nyní mě dovolte, abych vás seznámila 
s výsledky těchto voleb na další pětileté 
období.

Všichni volení členové byli zvoleni 
jednohlasně a za účasti 21 členů naše-
ho svazu.

Předsedkyní byla zvolena Milena 
Šůstková, místopředsedou Jaromír Bor-
tl a Bedřich Caletka, jednatelkou Jana 
Skotková, pokladníkem Alena Lužíko-
vá, hospodářem Jiří Skopal a členy vý-
boru Kateřina Horáková a Bedřich Ca-
letka. Dále byli zvoleni členové revizní 
komise a to Miroslav Zavadil, Vladimír 
Dosoudil a Pavel Mičuda.

Po dlouhých 37 letech tak předal 
své kralování př. Zdeněk Večeřa, který 
byl do čela svazu zvolen v roce 1987. 
S léty nasbíral zkušenosti a káru nejen 
povinností, ale i radosti z vykonané 
práce táhl až do onoho 14. března 2024. 

Úctyhodných 37 let, což je více než 
polovina trvání našeho spolku, jehož 
výročí od založení a to 65 let, jsme si 
připomněli letos 29. ledna. Milý před-
sedo, děkujeme Vám za Vaši obětavou 
práci, za Váš čas, porozumění a kama-

rádský přístup. Přejeme pevné zdraví 
a čas prožitý s námi jako řadový člen 
si vychutnejte již bez starostí. Členové 
ČZS Míškovice.

Za ČZS Jana Skotková

Po vydařených vánočních a novo-
ročních svátcích jsme rok 2024 zapo-
čali Výroční valnou hromadou, která se 
již tradičně koná první pátek po Novém 
roce, a to 5. ledna.

VVH zhodnotila činnost v uplynu-
lém roce 2023 a v Plánu práce na rok 

2024 si vytyčila a schválila cíle nové.
Jedním z prvních bylo zajištění akce 

„Vodění medvěda“, které v letošním 
roce vyšlo na sobotu 10. února. V ma-
sopustním průvodu šlo asi 22 masek 
a doprovázela je část dechové hudby 
„Malenovjanka“.

Dalším důležitým cílem bylo uspo-
řádání „Hasičského plesu mladých“ 
se skupinou Expo & Pension v sobotu 
2. března. Akce se vydařila, ples byl 
vyprodán.

V průběhu měsíců prosinec a leden 
jsme se zúčastnili Výročních valných 
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TJ SOKOL MÍŠKOVICE

hromad sborů okrsku Hulín a okolních 
spřátelených sborů. Účast byla i na 
Okrskové valné hromadě v Hulíně.

Na výzvu provozovatele leteckého 
muzea v Kunovicích se někteří naši 
členové zúčastnili výpomoci při úkli-
du areálu výstaviště a čištění vystave-
ných exponátů.

V neděli 14. dubna se naši členové 
zúčastnili okrskové soutěže mužů v po-
žárním sportu.

V neděli 5. května proběhnou tra-
diční oslavy svátku sv. Floriána, patro-
na hasičů a obce Míškovice, s tradičním 
scénářem. 10:30 hod. mše v kostele sv. 
Antonína, poté průvod krojovaných 
hostů a občanů za doprovodu hudby ke 
kapli sv. Floriána u místního hřbitova 
a návrat zpět.

Pouťová zábava tradičně se skupi-
nou Expo & Pension se uskuteční na 
místním výletišti v sobotu 15. června. 

Všichni občané a jejich hosté jsou sr-
dečně zváni.

Máme též pozvánku na soutěž ruč-
ních stříkaček do Kvítkovic, která se 
uskuteční v rámci jejich oslav 130. vý-
ročí založení sboru koncem června.

Přeji všem krásné, pohodové jaro 
a vydařené léto.

Jiří Skopal, jednatel SDH

Vážení příznivci Sokola,
zimní přestávka je za námi a mužstvo 
Míškovic během ní nelenilo. Zodpověd-
ně jsme se připravovali na nadcházející 

jarní část sezóny ročníku 2023/2024, 
a to jak jinak než kondičním soustře-
děním konaném na Rusavě. Soustředě-
ní proběhlo opět pod vedením trenéra 

Michala Bráneckého a také jsme měli 
lekci náročného kruhového tréninku od 
externí trenérky Romany Lysáčkové, za 
což velmi děkujeme. Letošní příprava 
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ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ MÍŠKOVICE 1

byla opravdu velmi náročná a hráči ji 
zúročili hned při prvních dvou zápa-
sech, a to jak v Zahnašovicích, kde jsme 
vyhráli 2:0, tak se Zlobicemi výhrou na 
domácím hřišti. V březnu jsme provedli 
regeneraci našeho hřiště pomocí písko-
vání, které zlepší fyzikální vlastnosti 
povrchové části vegetační vrstvy a pod-
mínky pro odnožení trav.

Děkujeme za podporu, a těšíme se 
na viděnou při nadcházejících utkáních 
v jarní části.

SPORTU ZDAR!

za TJ Sokol Míškovice
Pavel Zanáška ml.

Domácí zabijačky jsou dnes už spí-
še vzácností. Život na vesnici byl však 
odpradávna spjatý s touto tradicí. Vždyť 
výsledkem bylo nejen množství nejrůz-
nějších pochutin, ale událost zachováva-
la staré řemeslné dovednosti, spojovala 
komunitu a měla tak společenský pře-
sah.

ZO ČSCH 1 se snaží tuto tradici 
zachovat a také o to, abychom neznali 
zabijačkové speciality jen z obchodu. 
Proto začátkem února uspořádali členo-
vé spolku a parta nadšenců již 3. ročník 
vepřových hodů. Začínalo se za svítání. 
Štamprle slivovice do jedné a do druhé 
nohy byl symbolický začátek časově 

velmi náročného procesu. O tom ví své 
každý ze zúčastněných řezníků i asis-
tentů. Vždyť se muselo zpracovat více 
jak 700 kg vepřového masa, které nám 
věnovali naši stálí sponzoři Doubrava, 
spol. s.r.o. a Zemědělská společnost 
KLM, s.r.o. Několik prasátek si vycho-
val už i náš spolek.
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Jak jsme následující den s radostí 
zjistili, apetit po jitrnicích, ovaru, jeli-
tech, tlačence, prdelačce enormně stou-
pá, a to nejenom u místních občanů, ale 
také u občanů ze širokého okolí, kteří 
v hojném počtu obecní zabijačku na-
vštívili. Členové výboru děkují všem, 
kteří se na realizaci této několikadenní 
akce podíleli, a také návštěvníkům, kte-
ří přispěli k perfektní atmosféře sobot-
ního odpoledne.

Dovolte mi, abych Vás pozvala na 
připravovanou akci našeho spolku. Ve 
dnech 14. a 15. září budeme pořádat na 
místním výletišti již 5. ročník výstavy 
drobného zvířectva.

Je potěšující, že má náš spolek širo-
kou základnu, jejíž členové se aktivně 
zapojují do dění v obci. Pokud máte zá-
jem rozšířit naše řady, neváhejte a při-
pojte se k nám.

Jaro je v plném proudu, tak si ho 
s chutí užijme a těšme se na slunné letní 
měsíce.

Za ZO ČSCH Míškovice 1,
Aneta Prokopová
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MATEŘSKÁ ŠKOLA MÍŠKOVICE
Odešla zima a už vítáme zase jaro. 

Uteklo to jako voda, a přitom jsme toho 
stihli zase tolik krásného prožít. Pojďme 
si společně zavzpomínat…

Na začátku prosince jsme se mohli 
sejít u příležitosti rozsvěcování vánoč-
ního stromu v obci. Děti byly stateč-
né – vystoupily před kostelem a i přesto, 
že málem ufoukly a zebaly je nožičky, 
všechno krásně zvládly. Prosinec byl 
pestrý na akce i zážitky. Počasí nám 
přálo, a tak jsme s dětmi mohly párkrát 
i bobovat na školní zahradě. To byla ra-
dost. Také jsme se vypravili za našimi 
kamarády do Lechotic, kde jsme zhlédli 
představení Divadla Šikulka.

A víte co? Ani letos na nás nezapo-
mněl Mikuláš. Přestože čerty nechal za 
dveřmi, měly paní učitelky chvílemi 
plné náruče. Všechno dobře dopadlo, 
a nakonec skončily s plnými náručemi 
děti

I letos, stejně jako loni, jsme si s dět-
mi udělaly dopoledne při pečení perní-
ků. Nakoupily jsme nová vykrajovátka, 
s kterými se dětem vykrajovalo jedna 
radost. Nejen, že jsme si to skvěle uži-
li, ale sem tam i něco smlsli. A nejen 
my – perníčky mají rády i zvířátka. Pro-
tože jsme si chtěli trošku pohrát, pozvali 

jsme za námi do školky v rámci canis-
terapie dvě psí fenky. Byly skvělé, hra-
vé a mlsné – z vánočního stromečku si 
samy pár perníčků nabídly. Přesto nám 
jich zbylo dost – pozvali jsme maminky, 
tatínky, babičky, dědečky, sestry a bra-
tříčky, aby nám pomohli perníčky oz-
dobit. Nejprve jsme si pro ně připravili 
předvánoční vystoupení a poté jsme si 
užili příjemné odpoledne u koled, bese-
dování, zdobení, i pojídání perníčků.

Předvánoční čas je kouzelný. Patřič-
ně jsme jej tedy využili a pozvali mezi 
nás do školky kouzelníka Waldiniho, 
který nám předvedl svoji show. Naučil 
nás i některé triky a kouzla – a nejen to, 
vykouzlil nám třeba i živou holubičku 
nebo králíčka.

A rázem tu byl poslední týden před 
vánočními prázdninami. Vydali jsme 
se podívat na výlov kaprů, zašli jsme 
na koledu za panem starostou, do ka-
deřnictví, do obchodu, společně jsme 
si zazpívali koledy s doprovodem na 
housle. Také jsme navštívili místní 
kostel, prohlédli si vánoční výzdobu 
i krásný betlém. A Vánoce v mateř-
ské škole? Ty samozřejmě nemohly 
chybět. I do školky Ježíšek přinesl 
stromeček a spoustu dárků. Každý si 

mezi nimi našel „to svoje“, něco, co 
ho baví, má rád.

Ani jsme se nenadáli a potkali jsme 
se v novém roce znovu ve školce plni 
zážitků z vánočních prázdnin. Všechno 
jsme si povyprávěli a uspořádali si Den 
s vánoční hračkou, aby se každý mohl 
pochlubit tím, z čeho měl na Štědrý den 
největší radost.

Během ledna za námi do školky do-
razilo Divadlo Leonka a spolu s nimi 
i naši kamarádi z Lechotic. Byl to krás-
ný společně strávený čas. Také jsme si 
ve školce uspořádali sportovní olympi-
ádu, při které se z nás stali opravdoví 
sportovci.

V únoru jsme také nezaháleli. Při-
pravili jsme si karneval. Děti měly 
připraveny krásné, rozmanité masky – 
všechna čest rodičům. Soutěžili jsme, 
tancovali, hráli hry – zkrátka jsme si 
karneval všichni hezky užili. V únoru 
jsme si také mezi nás pozvali paní mu-
zikantky, které nám připravily hudební 
výukový program – a ne tak ledajaký. 
Přivezly si harfu, na kterou si pak každý 
mohl zkusit zahrát. Byl to nevšední zá-
žitek. Únorové zážitky jsme završili vy-
cházkou do Lechotic, kde jsme měli, na 
místním kulturním sále, objednané sfé-
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rické kino. Většina z nás něco takového 
zažila poprvé. Byla to, panečku, hezká 
podívaná.

A máme tu březen. Březen je měsícem 
knihy. Vypravili jsme se nejen do místní 
knihovny tady v Míškovicích, ale také 
jsme si udělali výlet do Holešova a po-
znali i knihovnu tam. Bylo o nás hezky 
postaráno, mohli jsme si pohrát, prohléd-
nout spousty zajímavých knih, dozvědět 
se něco nového a také si odpočinout na 

polštářích při poslechu pohádky.
Na konci března jsme přivítali jaro 

a velikonoční svátky. Přijela za námi 
paní z Martinic se svým výukovým pro-
gramem. Ukázala nám různé druhy va-
jíček, povyprávěla zajímavosti o nich. 
Přivezla nám i živé křepelky, které si 
děti mohly pohladit. To se jim moc líbilo 
a křepelkám také.

Poslední týden v březnu – Svatý tý-
den jsme si zpříjemnili každý den jinou 

barvou oblečení (modré pondělí, žluté 
úterý, černá středa, zelený čtvrtek). Také 
jsme si užili soutěž ve hledání vajíček 
po celé mateřské škole, bylo to napínavé 
a zábavné.

Od dubna jsme začali každý čtvrtek 
jezdit do plavání a už nyní se těšíme na 
další zážitky, které nás na jaře čekají. 
A že jich bude…

děti a holky z mateřské školky
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INFORMACE K ODPADŮM A SBĚRNÉMU MÍSTU V OBCI
Žádáme občany, aby odpad určený k recyklaci,
který odkládají do sběrného dvora, řádně třídili.

Rok 1864
Léta Páně 1864 byly volby a zvoleni 

byli: Josef Brázdil pudmistr, Josef Ze-
lina, Josef Gaja radní.30 června: Josef 
Brázdil za pudmistra, Ondřej Pospíšil, 
Karel Kojecký za radní.

V tomto roce, byly volby znovu 
dne 30 června, poněvadž byla zase 
konstituce jako 1848 a byl vydán nový 
zákon, podle něhož byla volba, neboť 
času minulého byly jenom dva sbory 
a dle nového zákona muselo se volit na 
3 sbory, kdež také o jednoho výborníka 
jest více, tj. devět.

V tomto roce byl kontribučenský 
a peněžní fond do samosprávy účastní-
ků odevzdán výboru, který byl zvolen 
z osmnácti obcí. Výbor byl sestaven 
z osmnácti údů. První se jmenuje před-
seda a byl zvolen: předseda Josef Hubík 
z Rudslavic, správce fondu Frant. Lin-
hart z Lechotic, přísedící Ondřej Pospí-
šil z Míškovic, Josef Skopalík z Myslo-
čovic, Frant. Dvorník z Chomýže, Frant. 
Vajda z Kostelce.

KRONIKA
Co se psalo v kronice před 160 a 80 lety

Roku 1864 odešel z obce učitel Fran-
tišek Renda a na jeho místo nastoupil 
učitel Končák ze Zahnašovic.
Rok 1944

Němci poraženi u Stalingradu, po-
malu ustupují před armádou Sovětskou. 
Nad našimi kraji objevují se ve velké 
výši, velmi početné svazy letadel Ame-
rických a Anglických. Z radiových ci-
zích zpráv slyšíme o hromadném ničení, 
německých průmyslových měst tímto 
letectvem. Západní mocnosti vyloďu-
jí svá vojska na území Itálie a Francie. 
Němci tísněni na dvou frontách stále 
ustupují. Dne 12 dubna seskočili v na-
šem kraji mezi obcí Hostišovou a Mys-
ločovicemi v Hájku 3 parašutisté. Jejich 
padáky byly nalezeny četnictvem s ně-
meckou policií zahájeno rozsáhlé pátrá-
ní. Ničeho však nenalezli. Později jsme 
se dozvěděli, že to byli: četař Ant. Bar-
toš, četař Jiří Štokman a četař Čestmír 
Šikola, kteří vysláni z Anglie, uchýlili se 
do Bystřice pod Hostýnem. V této době 
na rozkaz úřadů musel si každý majitel 

domů zřídit si kryt proti leteckým úto-
kům, pro sebe a svou rodinu, buď ve 
sklepě, nebo zahradě a podobně. Dále 
nařízeno zatemňování oken večer, svě-
tel na autech i kolech. Kontrola těchto 
nařízení, prováděna policejními orgány 
a členy „civilní protiletecké obrany“ ve 
zkratce C.P.O. Přesto, že máme na četni-
ké stanici 6člennou posádku, doplněna 
ještě 3 něm. četníky. V tomto roce zaba-
veny a odvezeny zvony ze zdejšího kos-
tela, na válečné účely. Postaven nový 
domek p. Bedřicha Gazdy pod číslem 
129. Tohoto roku přiženil se na domek 
121 p. Rudolf Rygál.

Přes všechny svízele v tomto váleč-
ném roce, sehrána na jevišti divadelní 
hra: „Lucerna“. Tato dějem přiléhavá 
hra, byla jedinečně vybavena dík světel-
ným efektům, které provedl p. Lubomír 
Pospíšil č.40 a dík slečně Marii Zaple-
talové, která nacvičila a řídila „rej vil“ 
a sama tančila.

Citováno tak, jak bylo zapsáno 
tehdejším kronikářem

- Papírové obaly a krabice musí být roztrhány, sešlapány nebo naplněny jiným papírem. Není možné odhodit do kon-
tejneru na papír prázdnou krabici, která zabere polovinu objemu kontejneru, nebo krabici s komunálním či jiným 
odpadem.

- Volný plastový odpad vhazujte prosím do zvonů, všechen ostatní plastový odpad musí být v plastových pytlích. Ne-
odhazujte jej volně na hromadu, musí se potom pracně nakládat, zde patří pouze plasty v pytlích. Neodkládejte zde ani 
plastové obaly se zbytky obsahu (primalex, barvy, chemikálie), který se častokrát rozlije na zámkovou dlažbu. Toto 
je nebezpečný odpad, který sbíráme 2x ročně.

- Použité kuchyňské oleje, na které je ve sběrném dvoře umístěna upravená plastová popelnice, odkládejte pouze 
v plastových obalech. Pokud jsou umístěny ve skle, vhozením do popelnice se často rozbijí a olej vyteče.

- Komunální odpad odkládejte do svých popelnic a ne do kontejneru na objemný odpad. Prosím, zaměřme se na doko-
nalejší třídění. Sběrný dvůr je monitorován kamerami, a tak máme přehled o tom, co tu kdo odložil a jakým způsobem.

V krajním případě budeme nuceni sběrný dvůr uzavřít a otevírat pouze pod dohledem zaměstnance obce na pár 
hodin týdně. Děkujeme za pochopení a doufáme, že se situace výrazně zlepší.
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SVOZ ODPADŮ

ČERVEN
Po Út St Čt Pá So Ne

1 2
3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16
17 18 19 20 21 22 23
24 25 26 27 28 29 30

ČERVENEC
Po Út St Čt Pá So Ne
1 2 3 4 5 6 7
8 9 10 11 12 13 14
15 16 17 18 19 20 21
22 23 24 25 26 27 28
29 30 31

SRPEN
Po Út St Čt Pá So Ne

1 2 3 4
5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18
19 20 21 22 23 24 25
26 27 28 29 30 31

pytlový sběr plastů komunální odpad

KVĚTEN
Po Út St Čt Pá So Ne

1 2 3 4 5
6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19
20 21 22 23 24 25 26
27 28 29 30 31

ŽÁDÁME MAJITELE PSŮ,  
ABY PŘI PROCHÁZKÁCH PO OBCI, 
DŮSLEDNĚ UKLÍZELI PO SVÝCH 
MAZLÍČCÍCH PSÍ EXKREMENTY.

V SOBOTU 11. 5. 2024 PROBĚHNE 
SBĚR NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ.

POJÍZDNÁ SBĚRNA BUDE PŘI-
STAVENA OD 9.15 DO 9.50 HOD 

U SBĚRNÉHO DVORU
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OSLAVY SV. FLORIÁNA
5. 5. 2024

Sbor dobrovolných hasičů
Míškovice

NEJBLIŽŠÍ AKCE
ZÁVODY VE STŘELBĚ 

Z MALORÁŽKY
12. 5. 2024

Sportovně střelecký klub Míškovice

POUŤ SV. ANTONÍNA
16. 6. 2024

POUŤOVÁ ZÁBAVA
15. 6. 2024

Sbor dobrovolných hasičů
Míškovice

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

JUBILANTI

50 let
srpen:  Doležalová Věra
 
55 let
červen: Řezník Josef
červenec: Zavadilová Jarmila
srpen:  Šůstková Milena
 
60 let
květen:  Sovadinová Marie
červen: Rapantová Pavla
srpen:  Mrázková Lenka

70 let
květen:  Bortl Jaromír
červen: Zelinová Jaroslava
červenec: Pálka Miroslav

75 let
květen:  Bartošík Stanislav
červenec: Dosoudil Vladimír

květen – srpen 2024

NOVÍ OBČÁNCI
březen: Böhm Thomas
duben: Vitová Zuzana

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané,  
dožívající se životních jubileí, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skutečnost písemně či ústně nahlásili na obecním úřadu.

85 let
červenec: Hrušková Marie
srpen:  Brázdil Jaroslav
duben:  Zelinová Anna

90 let
červenec: Zavadilová Růžena

TOUR DE ŽÍDELNÁ
24. 8. 2024

Mikroregion Žídelna

VÝSTAVA DROBNÉHO
ZVÍŘECTVA
14.–15. 9. 2024

Český svaz chovatelů Míškovice 1

PLÁNOVANÉ AKCE NA DALŠÍ MĚSÍCE
VÝSTAVA OVOCE,

ZELENINY A KVĚTIN
5.–6. 10. 2024

Český zahrádkářský svaz Míškovice

VARHANNÍ KONCERT
13. 10. 2024

Obec Míškovice

VÁNOČNÍ KONCERT
FLERET

13. 12. 2024
Obec Míškovice
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KARNEVAL

85 let
červenec: Hrušková Marie
srpen:  Brázdil Jaroslav
duben:  Zelinová Anna

90 let
červenec: Zavadilová Růžena
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